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محبوبیت سریال »یوسف پیامبر)ع(« 
در آمریکای لاتین

به دلیل استقبال گســترده مردم ونزوئلا، سریال »یوسف پیامبر)ع(« به 
کارگردانی مرحوم فرج الله سلحشــور برای بار دوم در تلویزیون این کشور به 

نمایش در می آید.
به گزارش خبرنگار کیهان، سریال »یوسف پیامبر)ع(« که از آن به عنوان 
پربیننده ترین فیلم یا ســریال ایرانی در جهان یاد می شود، هنوز هم به علاقه 
مندان خود می افزاید. این ســریال ابتدا در کشــورهای اسلامی و به ویژه در 
آذربایجان، تاجیکســتان، عراق، سوریه، لبنان و ... انبوه مردم را مجذوب خود 
ساخت. اما پخش آن در کشورهای اروپایی، آفریقایی و آمریکایی هم سیطره 
یافت. با گذشت 9 سال از پایان نوبت اول پخش این سریال در ایران و بعد از 
یک سال از درگذشت کارگردان آن اما هنوز هم به خیل مشتاقان و مخاطب های 

»یوسف پیامبر)ع(« اضافه می شود. 
ونزوئلا تازه ترین کشوری است که یادگار مرحوم فرج الله سلحشور در آن 
به محبوبیت دست یافته است. »یوسف پیامبر« اولین بار، بهار سال گذشته از 

شبکه »Vive« ونزوئلا به نمایش درآمد.
اما استقبال مردم کشور ونزوئلا از این سریال باعث شد تا بعد از یک سال، 
سریال »یوسف پیامبر« با عنوان »el Perofeta Jose« بار دیگر از این شبکه 
به نمایش در بیاید. نکته جالب این است که این سریال به مناسبت هفته مقدس 

یا سمانا سانتا در آیین مسیحیت، در ونزوئلا پخش می شود.
البته سریال های ایرانی پای ثابت شبکه های تلویزیونی ونزوئلا هستند. قبلا 
سریال »هوش سیاه« نیز در این کشور پخش شده بود. حتی مجموعه مستند 
»اندیشــه سیاسی امام خمینی)ره(« نیز سال گذشته در تلویزیون این کشور 
پخش شده بود. »فاکتور 8« هم دیگر محصول صداوسیمای جمهوری اسلامی 

بود که اخیرا روی آنتن تلویزیون آن کشور رفت. 
استقبال گسترده 

از رونمایی مستند »فروشنده«
در حالی که با فشــار دولت، مراســم رونمایی از مستند »فروشنده« در 
دانشــگاه صنعتی شریف لغو شده بود، این مراسم عصر روز یکشنبه در حوزه 

هنری برگزار شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، استقبال از مراسم رونمایی مستند »فروشنده« 
که به نقد و روایت ناگفته هایی درباره مذاکرات هســته ای و سیاست خارجی 
دولت یازدهم می پردازد به حدی بود که حتی پله ها و سکوهای تالار نیز پر از 

جمعیت شد و عده ای نیز به صورت ایستاده به تماشای این فیلم پرداختند.
پس از نمایش این فیلم برخی صاحب نظران نظیر ناصر نوبری و مصطفی 

خوش چشم به نقد و تحلیل این مستند پرداختند.
گفتنی است، موضوع مستند فروشنده، اتفاقات سیاسی و اقتصادی چهار 
سال اخیر است و سعی کرده با زبانی شفاف، صریح، مستند و مستدل به این 
اتفاقات بپردازد. این فیلم قرار بود یکشنبه 20 شهریور در دانشگاه صنعتی شریف 
به نمایش در بیاید، اما با دخالت برخی جریان های خارج از فضای دانشگاهی، 
اکران این مستند لغو شد. اتفاقی که در چند سال اخیر برای برخی فیلم ها و 

مستندهای انتقادی دیگر نیز رخ داده است.
در جشنواره تئاتر بچه های مسجد

جایزه ویژه فرج الله سلحشور اهدا می شود
جشنواره تئاتر بچه های مسجد، پس از 20 سال تعطیلی بار دیگر از یکم 

تا پنجم اردیبهشت در تهران برگزار می شود.
کوروش زارعی، دبیر جشــنواره تئاتر بچه های مسجد در نشستی خبری 
گفت: این جشنواره با هدف مردمی کردن تئاتر راه اندازی شده است. تئاتر ما 
مردمی نیست. اما اگر تئاتر را هنر انسان ساز  می دانیم باید برای مردم کار کنیم. 
وی از اعطای جایزه ویژه فرج الله سلحشور در این جشنواره خبر داد و افزود: 
سلحشور توانست به عنوان یک هنرمند مسجدی کارهای درخور تأملی تولید 
کند. به همین دلیل هم جایزه ویژه این جشنواره به نام سلحشور اهدا می شود.
مدیر مرکز هنرهای نمایشی حوزه هنری همچنین از راه اندازی دفتر تئاتر 
مردمی بچه های مسجد در شهرستان ها خبر داد و گفت: تا به امروز ۱۴ دفتر 
تئاتر مردمی بچه های مســجد در ۱۴ استان افتتاح شده است. ما به دوستان 
استان ها گفتیم که ابتدا به کشف استعدادها و جذب نیروهای مستعد بپردازند 
و بعــد از آن دفاتــر را افتتاح کنند. هدف مــا از راه اندازی این دفاتر تربیت و 
پرورش و کشف استعدادهای نوجوان و جوانی است که در استان ها راهی برای 

ورود به گروه های حرفه ای تئاتر ندارند.
حمید نیلی، دبیر اجرایی جشنواره تئاتر بچه های مسجد هم در این نشست 
اظهار داشــت: ۱05 گروه از شهرهای مختلف در این جشنواره شرکت کردند 

که ۱6 اثر به جشنواره راه یافت. 
وی افزود: مراســم  افتتاحیه این جشــنواره شنبه اول اردیبهشت، بر مزار 
 فرج الله سلحشــور و اختتامیه عصر عید مبعث، در تالار ســوره حوزه هنری

 خواهد شد.
یاد خواننده مستهجن آمریکایی
 در تالار وحدت زنده می شود!

یک گروه موســیقی لهستانی تصمیم دارند به تهران بیایند تا آهنگ های 
یک خواننده مستهجن آمریکایی را اجرا کنند!

به گزارش خبرنگار کیهان، در شرایطی که مایکل جکسون حتی در خود 
آمریکا هم به فردی فاقد صلاحیت اخلاقی شهرت یافته و آهنگ هایش فوق 
مبتذل محســوب می شــوند، یک گروه لهستانی قرار اســت به ایران بیاید تا 

آهنگ های او را در کنار برخی دیگر از آهنگ های غربی اجرا کند!
نکته قابل توجه این اســت که سایت خبری خبرآنلاین )وابسته به معاون 
مطبوعاتی وزارت ارشاد( هم به استقبال این برنامه رفته و نوشته: »یاد مایکل 

جکسون در تالار وحدت زنده می شود«)!(
این برنامه قرار اســت توسط موسســه خانه هنر جوان برگزار شود و طی 
آن گروه موسیقی لهستانی پارتیزانت، آهنگ های مذکور را اجرا خواهند کرد.

جای سوال اســت که با وجود همه هشدارهایی که درباره نفوذ و تهاجم 
فرهنگی غرب علیه ایران مطرح می شود، چطور مجوز اجرای آهنگ های خواننده 
بدنام آمریکایی در تهران و در تالار وحدت انقلاب اســلامی صادر شده است؟ 
به ویژه اینکه یکی از روش های آشــکار جنگ نرم علیه انقلاب طی 38 ســال 
 گذشــته، طرح نام هایی چون مایکل جکسون و امثال او در بین جوانان ایرانی 

بوده است.
»کیومرث منشی زاده«

 شاعر طنزپرداز درگذشت
 کیومرث منشی زاده، شاعر پیشکسوت، روز شنبه 26 فروردین در اثر سکته 

مغزی و در سن ۷9سالگی درگذشت.
وی کتاب هایی چون »سفرنامه مرد مالیخولیایی رنگ پریده«، »یک شعر 
بلند«، »قرمزتر از ســفید«، »گزیده اشعار« و کتاب  »حافظ حافظ« نوشت و 
به خاطر به کار بردن اعداد و نشانه های ریاضی در شعرهایش به »شاعر ریاضی« 

مشهور شد.

کیفر گناهان، سلب نعمت های زندگی
امام علی)ع(: »... به خدا سوگند هرگز ملتی از ناز و نعمت 

زندگی گرفته نشدند مگر به کیفر گناهانی که انجام داده اند، 

زیرا خداوند بر بندگان خود ستم روا نمی دارد«.
نهج البلاغه - خطبه ۱7۸

بیســتمین اجلاس کمیســیون مشترک 
با  پاکســتان  و  ایران  اقتصادی  همکاری های 
حضور رحمانی فضلی وزیر کشورمان و ژنرال 
عبدالقادر بلوچ وزیــر ایالات و مناطق مرزی 

پاکستان آغاز شد. 
در ایــن اجــلاس دو روزه قرار اســت مصوبات 
نوزدهمین اجلاس این کمیســیون که آذرماه سال 
گذشته در اسلام آباد برگزار شد پیگیری و بررسی شود. 
براســاس تصمیــم هیئت وزیران، وزیر کشــور 
رئیس ایرانــی کمیســیون مشــترک همکاری های 

اقتصادی ایران و پاکستان است.
وزیر ایالات و مناطق مرزی پاکســتان گفت: از 
بازگشت دوباره اقتصاد ایران به سمت بازارهای جهانی 

پس از توافق برجام استقبال می کنیم.
بلوچ )رئیس پاکســتانی کمیســیون  عبدالقادر 
مشترک همکاری های اقتصادی ایران و پاکستان( در 
بیستمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی ایران و پاکستان که با حضور وزیر کشورمان 
و وزیر ایالات و مناطق مرزی پاکســتان در ســالن 
پیامبر اعظم برگزار شد با بیان اینکه روابط پاکستان 

با ایران روابط بســیار عمیق است افزود: روابط بین 
ایران و پاکســتان بســیار عمیق و ارزشمند است و 
ما پیوندهای تاریخی، مذهبی جغرافیایی ســنتی و 

فرهنگی با ایران داریم.
وی گفت: کمیســیون مشــترک همکاری های 
اقتصادی ایران و پاکســتان یک چهارچوب سازمانی 
برای بررســی بیشــتر روابط اقتصادی دو کشــور و 
فرصت های همکاری جدیدی برای همکاری دو جانبه 

فراهم می کند. 
وزیر ایالات و مناطق مرزی پاکستان افزود: باعث 
امیدواری است که برخی از تصمیماتی که در طول 
20 اجلاس گذشته گرفته شد به مرحله اجرا درآمده 
است اما برخی تصمیمات نیز به مرحله اجرا در نیامده 
است که برای پیشبرد اهداف ما این تصمیمات را در 

این اجلاس در دستور کار داریم.
وزیر ایالات و مناطق مرزی پاکستان با بیان اینکه 
از بازگشــت دوباره اقتصاد ایران به سمت بازارهای 
جهانی پس از توافق برجام )امضای مشترک برجام( 
اســتقبال می کنیم گفت: پاکستان نگاهش به بازار 
ایران و سرمایه گذاران ایرانی مثبت است و خوشبختانه 

حجم روابط تجاری بین دو کشور تغییرات مثبتی را 
تجربه کرده است اما با این حال معتقدیم ما با پتانسیل 

و ظرفیت موجود فاصله داریم. 
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما وی در ادامه بر 
خطرات ناشی از تجارت غیررسمی کشورها اشاره کرد 
و افزود: ما برای اینکه به اهداف مشــترکمان برسیم 
باید روابط اجتماعی و روابط بین مردم دو کشــور را 
پررنگ تر کنیم و روابط بین دو کشــور در ســطوح 
بازرگانــی، همچنین گذرگاه های مرزی و تأســیس 
بازارهای مرزی، ارتباطات هوایی و دریایی و تسهیل 
در رفت و آمد زائران پاکستانی به ایران را فراهم کنیم.

عبدالقادر بلوچ با بیان اینکه در تلاش هستیم تا 
رســیدن به تجارت آزاد بین دو کشور گامهای لازم 
را برداریم گفت: برای رســیدن به حجم مبادلاتی به 
میزان 5 میلیارد دلار در روابط اقتصادی دو کشــور 
تا ســال 20۱۷ توافق کرده ایم که باید این روابط را 

تقویت کنیم .
وزیر کشور: برقراری تجارت آزاد میان 

ایران و پاکستان را دنبال می کنیم
عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور نیز در حاشیه 

افتتاحیه بیســتمین اجلاس کمیســیون مشترک 
همکاری های اقتصادی های ایران و پاکستان در جمع 
خبرنگاران، گفت: یکی از اهداف ما در موافقتنامه این 
اجلاس دستیابی به بحث تجارت آزاد میان دو کشور 
اســت. ما باید مقررات تجارت آزاد دو کشور را آماده 

کنیم تا بتوانیم این موضوع را اجرایی کنیم.
وی درباره برگــزاری این اجلاس نیز گفت: قبلا 
کارشناســان اقتصادی، انرژی وصنعت دو کشــور 
بررســی های لازم را انجام دادند، که امروز انشاءالله 
درجلسه عصر توافق را نهایی می کنیم. این توافق ها 
می تواند همکاری اقتصادی و تجاری ایران و پاکستان 

را ارتقاء دهد.
وزیر کشــور خاطرنشــان کرد: بــا توجه به مرز 
مشترک 900 کیلومتری دو کشــور و بازارچه های 
مــرزی و ارتباطاتــی که میان دو کشــور به لحاظ 
فرهنگی، اعتقادی، دینی و تاریخی وجود دارد، یقیناً 
ارتقای همکاری های اقتصادی و تجاری می تواند در 
پیوند و تقویت روابط دوکشور بسیار موثر باشد. تلاش 
می کنیم حجم همکاری های اقتصادی و تجاری ایران 
و پاکستان را تا رقم پنج میلیارد دلار افزایش دهیم.

بیستمین اجلاس كمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و پاكستان آغاز به كار كرد
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امور خارجه گفت: دولت  وزارت  سخنگوی 
انگلیس باید متوجه شود که خلاف برجام حرکت 
می کند و بایستی به تفاهمات و توافقاتی که با 
مجموعه کشورها و ایران داشتند برگردد و این 

مشکل را از سر راه بردارد.
بهرام قاسمی ســخنگوی وزارت امور خارجه در 
نخستین نشست هفتگی خود در سال جدید در پاسخ 
به ســؤال خبرنگاری که درباره دیدار مک کین رهبر 
جمهوری خواهان کنگره آمریکا با ســرکرده گروهک 
تروریستی منافقین در آلبانی سؤال کرد، اظهار داشت: 
این تماس ها جدید نیست. برخی مقامات آمریکایی 
نشان داده اند که طی دهه های اخیر مکرراً نتوانستند 
از تاریــخ و زمان عبرت و تجربــه لازم را بیاموزند و 
عمدتــاً با اقدامات و سیاســت های غلط و رفتارهای 
ناپســند خود در جهت توسعه و تأمین تروریسم در 

منطقه تلاش کردند.
سیاست های تروریسم پرور آمریکا باقی است

قاســمی افزود: این اقدام نشان می دهد علی رغم 
برخــی تغییرات در حاکمیت آمریکا، سیاســت های 
تروریســم  پرور این کشــور باقی است و این خطایی 
است که مثل خطاهای گذشــته آمریکا در منطقه، 
دولت آمریکا در آینده حتماً مجبور خواهد بود تاوان 

آن را بپردازد.
خبرنگار دیگری در خصوص هفتمین نشســت 
کمیسیون مشترک برجام که قرار است 5 اردیبهشت 
در وین برگزار شــود  و موضوع بدعهدی انگلیس در 
مخالفت با خرید 950 تن کیک زرد توســط ایران از 
قزاقستان نیز قرار است در این نشست مورد گفت وگو 
قرار گیرد از ســخنگوی وزارت خارجه پرسید که آیا 
کشور دیگری علاوه بر انگلیس با این موضوع مخالف 
اســت که وی پاسخ داد: نشست کمیسیون مشترک 
برای طرح مسائل و اختلافاتی است که در حوزه برجام 
ممکن است وجود داشته باشد. انگلیس در این زمینه 

بدعهدی داشــته است و مذاکرات با آنها ادامه دارد و 
امیدواریم نهایتــاً دولت انگلیس به تعهدات خود در 

برجام برگردد و تعهدات خود را اجرا کند.
وی اظهار داشت: دولت انگلیس باید متوجه شود 
که خلاف برجام حرکت می کند و بایستی به تفاهمات 
و توافقاتی که با مجموعه کشــورها و ایران داشتند 

برگردد و این مشکل را از سر راه بردارد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سؤالی 
درباره برجام، عنوان کرد: در بیانیه پایانی گروه ۷ در 
خصوص تعهد همه کشورها به برجام تأکید شد. برجام 
تعهدی چندجانبه است و یک کشور قادر نخواهد بود 
آن را زیر پا بگذارد و ایران هم هرگز پیشــقدم برای 
نقض برجام نخواهد بود. تصور من این است که بحث 
برجــام حاصل عزم و اراده ملی بوده و هر دولت و هر 
فردی که در ایران در راس حاکمیت و دولت قرار بگیرد 

در نهایت برجام را ادامه خواهد داد.
وی با تأکید بر اینکه ایران پیشــقدم برای نقض 

برجام نخواهد بود، یادآور شــد: مگر اینکه دیگران به 
تعهداتشــان عمل نکنند و در آن صورت است که ما 

اقدامات متناسب را انجام خواهیم داد. 
به گزارش فارس، خبرنگار دیگری درباره توهین به 
ساحت آیت الله سیستانی در اردن و تماس شاه اردن 
با سرکرده گروهک تروریستی منافقین سؤال کرد که 
قاسمی اظهار داشت: دولت عراق کاردار اردن در بغداد 
را احضار کرده و وزیر خارجه اردن طی تماس تلفنی 
با آقای جعفــری وزیر خارجه عراق در این خصوص 
توضیحاتی را داد. اقدام زشتی صورت گرفت و نهایتاً 
دولت اردن متعهد شده که مسببان را بازداشت و آنها 
را مجازات کند و ما منتظریم که ببینیم دولت اردن 

در این خصوص چه خواهد کرد.
یکی از خبرنگاران درباره تشــکیل اتاق مشترک 
نظامی ایران، روسیه و سوریه سؤال کرد که سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی همکاری های سه کشور را موضوع 
جدیدی ندانســت و افزود: از مدت ها پیش همکاری 

گســترده ای بین سه کشــور وجود دارد و تماس ها، 
رایزنی ها و نشســت های مکرر، مستمر و منظمی در 
مقاطعی که مورد نیاز بوده وجود داشــته و در آینده 

نیز انجام خواهد شد. 
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سؤال دیگری 
سیاست ایران در قبال عراق را روشن خواند و افزود: 
حاکمیــت ملی و تمامیت ارضی بــرای ما یک اصل 
مسلم و جدی است و فکر می کنیم همه اقوام، مذاهب 
و ملت هایی که در ســرزمینی به نــام عراق زندگی 
می کنند، در چارچوب حاکمیت ملی و دولت مرکزی 
و قانون اساســی عراق باید بتوانند یک همزیســتی 
مسالمت آمیزی داشته باشند و ما با هر گونه مباحثی 
که بخواهد پرچم اســتقلال یا تجزیه در کشورهای 
منطقه را مطــرح کند مخالفیم و از کیان و تمامیت 

ارضی عراق به جد دفاع خواهیم کرد.
نشست آستانه چهار 13 و 14 اردیبهشت

قاســمی با بیان اینکه امروز)سه شنبه( در تهران 
شــاهد برگزاری نشست کارشناسی مربوط به محور 
آســتانه خواهیم بود، گفت: این نشســت در سطح 
کارشناسی و برای استمرار و ادامه یافتن راهکارهایی 
بــرای تثبیت آتش بس و کمک به وضعیت آتش بس 
در درون ســوریه و به مدت یک روز در تهران برگزار 
خواهد شــد و هیئت هایی از روسیه و ترکیه در این 

نشست شرکت خواهند کرد.
وی افــزود: امیدواریم این نشســت نیز بتواند در 
ادامه نشست های قبلی حتی الامکان تأثیرات مثبت 
خود را داشته باشد. امیدواریم در نیمه اول اردیبهشت 
ماه )۱3 و ۱۴ اردیبهشت( مجدداً در آستانه اجلاس 
آستانه چهار را برگزار کنیم که می تواند در نوع خود 
مجدداً نشست مهم و قابل اعتدالی باشد که بتواند با 
توجه به تحولات اخیر، تأثیرات مثبتی را ایجاد کند 
و در محور ایران، روســیه و ترکیه استحکام بیشتری 
را برای همکاری های موردنظر در سوریه فراهم کند.

قاسمی در نشست خبری:

انگلیس خلاف برجام حرکت می کند

نیروی زمینی سپاه و وزارت دفاع سامانه ای 
طراحی و تولیــد کرده اند که نیاز کشــور 
در واردات ســامانه های بازرســی گمرکی 
را رفع می کند؛ ســؤال اینجاســت که آیا 
 گمرک از ایــن محصول اســتفاده خواهد

 کرد؟ 
حضرت آیــت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در سخنرانی نوروزی خودشان در ابتدای 
سال جاری در حرم مطهر رضوی، بخش مهمی از 
بیانات شان را به موضوع قاچاق کالا و لزوم برخورد 

جدی با آن اختصاص دادند.
ایشان در این سخنرانی فرمودند: آن کسانی که 
صاحب نظر و مطّلعند، گفتند که ما می توانیم وسایلی 
بیاوریم که همین کانتینر را بدون اینکه احتیاج به 
توقّف داشته باشد، در حال عبور بازدید کند؛ خب 
این ابزار را به وجود بیاورند؛ اگر لازم است بخرند یا 
وارد کنند یا تولید کنند. ما می توانیم جلوی قاچاق 

را بگیریم.
رهبــر معظم انقلاب همچنین بــا اعلام اینکه 
»واردات کالاهایی که در داخل به اندازه   کافی تولید 
می شوند، باید حرام شرعی و قانونی شناخته شود«، 
تاکید کردند: حجم عمده   قاچاق از مبادی رسمی و 

مناطق آزاد وارد کشور می شود.

چیزی از این ســخنان مهم نگذشت که کاری 
بزرگ در کشــور رقم خورد و نیروی زمینی سپاه، 
وزارت دفاع و یک شرکت دانش بنیان که از مدت ها 
پیش کار تحقیقات برای تولید یک ســامانه بومی 
بازرسی و کنترل کانتینرها و کامیون ها در مبادی 
ورودی کشور کرده بودند، اقدام به رونمایی از این 
محصــول کردند، محصولی که می تواند در صورت 
توجه مسئولان و پشتیبانی از سازندگانش، مشکل 
زیربنایی کشــور در حــوزه واردات و قاچاق کالا از 

مبادی ورودی کشور را حل کند.
ایــن محصول که با همــت متخصصین جوان 
سازمان تحقیقات و خودکفایی نیروی زمینی سپاه 
و شــرکت صنایع الکترواپتیک صاایران وابسته به 
وزارت دفاع و بــا به کارگیری ظرفیت های موجود 
در شرکت های دانش بنیان طراحی و ساخته شده، 
در 2۱ فروردین ماه جاری و با حضور سردار پاکپور 
فرمانده نیروی زمینی سپاه، امیر دره باغی معاون آماد 
ستاد کل نیروهای مسلح، سردار باقری رئیس شرکت 
صاایران و مسئولین لشکری و کشوری رونمایی شد.

به گزارش تسنیم، نمونه ایرانی سامانه بازرسی 
کانتینرها و کامیون ها که به پیشرفته ترین تکنولوژی 
روز دنیا مجهز اســت، »منــادی 2« نام دارد؛ این 
ســامانه که برای اولین بار در کشــور تولید شده، 

قابلیت تصویربرداری پرسرعت و آنی از کامیون ها و 
کانتینرها و نمایش محتویات بار به اپراتور را داشته 
و امکان بازرســی و کنترل کالاها را بدون بازکردن 
کانتینرها و در کمترین زمان ممکن  فراهم می کند.
هزینه خرید هر دستگاه از سامانه بومی بازرسی   
کانتینرها و کامیون ها )منادی 2( که از قابلیت  امکان 
اتصال به سامانه های بازرسی گمرکی بهره می برد، 
تنها یک سوم نمونه مشابه خارجی است یعنی اگر 
مثلا گمرک جمهوری اسلامی ایران این سامانه را 
خریداری کند، با یک دوم پولی که قرار است برای 
خرید همین سامانه به طرف خارجی بدهد، می تواند 
همان فناوری را در داخل، در اختیار داشته باشد لذا 
اگر گمرک و دیگر ارگان های داخلی که نیاز به این 
دستگاه ها دارند، نمونه ایرانی این سامانه را خریداری 
کنند، صرفه جویی ارزی سالانه حداقل 30 میلیون 

دلار برای کشور درپی خواهد داشت.
شاید بتوان مهمترین مزیت سامانه منادی 2 را 
یک موضوع مهم امنیتی دانست؛ طبق گزارش های 
رسانه های غربی، غرب برای اینکه بتواند کالاهایی را 
به داخل کشورها وارد و یا از کشورهای هدف خارج 
کند، یا اینکه ورود و خروج کالاها از کشورهای هدف 
را رصد کند، حفره های امنیتی خاصی در سامانه های 

بازرسی قرار می دهد.

ایــن موضوع مهــم، ایجاب می کنــد که برای 
جلوگیــری از هر نــوع اقدام ضدامنیتی توســط 
سرویس های بیگانه، حتما لازم است که کشورمان 
از محصــولات بومی تولید شــده در حوزه کنترل 
ورودی ها و خروجی های کشــور اســتفاده شود تا 
ضریب اطمینان از عدم وجود هرگونه حفره امنیتی 
کار گذاشته شــده توسط بیگانگان در سامانه های 
کنترل و بازرسی گمرکی، به ضریب ۱00 درصدی 

برسد.
یکــی از مهم ترین راه ها بــرای تحقق اقتصاد 
مقاومتی و حمایت از تولید ملی، خرید محصولاتی 
اســت که در داخل تولید می شود، محصولاتی که 
می تواند همان خدمات نمونه های مشابه خارجی را 
ارائه دهد اما در عین حال به کار و اشــتغال داخلی 

کمک کند.
گمرک جمهوری اســلامی ایــران که یکی از 
مهمترین ارگان های مســتقر در مبــادی ورودی 
کشور است، می تواند در زمینه استفاده از این گونه 
محصولات پیش رو باشد، به نحوی که با به کارگیری 
این سامانه های بازرسی و کنترل پیشرفته در گمرک، 
حتــی می توان منادی 2 را که محصول مشــترک 
وزارت دفاع و نیروی زمینی سپاه است را در آینده 

نه چندان دور به خارج از کشور هم صادر کرد.

تولید سامانه مدرن بازرسی كانتینرها در ایران
گمرک و ارگان های دولتی از تولید ملی حمایت می كنند؟

فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: 
ناو موشک انداز سِپَر و زیردریایی فاتح در آینده نزدیک به نداجا 

ملحق خواهند شد.
به گزارش ایرنا، امیر دریادار حبیب الله سیاری دیروز در گفت و گو با 
خبرنگاران اظهارداشت: همچنین تعمیرات اساسی ناو خارک با استفاده 
از توان صنعتگران داخلی کشور و نیروی دریایی در حالی انجام شد که 

شاید بسیاری ناباورانه به آن می نگریستند.
وی ادامه داد: ناو خارک که در رژه روز پایانی رزمایش بزرگ ولایت 
95 شرکت داشت در حال گذارندن مراحل آماده سازی های پایانی است.
وی اضافه کرد: نخستین ماموریت آن اعزام به شمال اقیانوس هند، 
خلیج عدن و باب المندب خواهد بود و در ماموریت های طولانی تر شرکت 

خواهد کرد.

فرمانده نداجا با اشــاره به بازگشــت ناوگروه ۴5 اعزامی به آب های 
آزاد گفت: دیروز ناوگروه چهل و ششم متشکل از ناو جمهوری اسلامی 
ایران سبلان و ناو جمهوری اســلامی ایران لاوان برای انجام ماموریت 
اطلاعاتــی، عملیاتی و دفاع از منافع کشــور در عرصه آب های آزاد به 

ماموریت اعزام شد.
وی اظهار داشت: نیروی دریایی ضمن برقراری امنیت با کشورهای 

منطقه ارتباط مستمر دارد.
امیر دریادار سیاری خاطرنشان کرد: این نیرو در آماده سازی آمایش 
عظیم سرزمینی در سواحل جنوب کشور و به  خصوص سواحل مکران 

است.
وی اشاره کرد: آمایش نیروی دریایی در یگان های عملیاتی با توجه 

به تنوع تخصص ها و منطقه مسئولیت در جنوب کشور است.

وی ادامه داد: منطقه دریایی یکم امامت در بندرعباس، منطقه دوم 
دریایی ولایت در جاســک و ایســتگاه و پایگاه زیر مجموعه آن در کوه 
مبارک، پایگاه میناب، سیریک، راس میدانی، پایگاه میدانی مکران، وجود 
منطقه ســوم دریایی در کُنارک و پایگاه دریایی در پسابندر بیان کننده 

آمایش بالای نیروی دریایی در این سواحل است.
وی یادآور شــد: آمایش ســرزمینی نیروی دریایی ارتش جمهوری 

اسلامی ایران در کنار سواحل مکران و دریای مازندران است.
ناوگروه چهل و ششم نیروی دریایی ارتش 

به خلیج عدن اعزام شد
ناوگروه چهل و ششــم نیروی دریایی ارتش طی مراسمی با حضور 

فرمانده نداجا در بندرعباس به خلیج عدن اعزام شد.
ناوگــروه اطلاعاتــی عملیاتــی چهل و ششــم نداجا متشــکل از 

ناوشکن ســبلان و ناو پشــتیبانی رزمی لاوان برای انجام ماموریت از 
منطقــه یکم امامت نیروی دریایی ارتش به آب های آزاد اعزام شــد.به 
گزارش فارس، در این مراســم که با حضور امیر دریادار سیاری فرمانده 
نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اســلامی ایران در بندرعباس 
برگزار شــد، دســتورات لازم جهت اجرای ماموریت های محوله به این 
ناوگروه یادآوری شــد. ناوگروه چهل و ششــم نیروی دریایی راهبردی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران ضمن ایجاد امنیت برای خطوط کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران ماموریت دارد تا با حفظ اقتدار ایران اسلامی با 

پروژه ایران هراسی و تبلیغات سوء دشمنان مقابله کند.
صبح دیروز)دوشــنبه(، ناوگروه چهل و پنجم نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران پس از دو ماه مأموریــت در آب های آزاد در 

بندرعباس پهلو گرفت. 

فرمانده نیروی دریایی ارتش:

یک ناو و زیردریایی به نیروی دریایی ملحق می شود

وزیر خارجه کشورمان راهی آسیای میانه شد

رایزنی ظریف با رئیس جمهور ترکمنستان 
درباره مسائل دو کشور

وزیر خارجه ایران در دیدار با رئیس جمهور ترکمنستان ابعاد مختلف 
مناسبات دوجانبه تهران و عشق آباد را مورد گفت وگو قرار داد.

»محمدجــواد ظریــف« در رأس یک هیئت سیاســی و اقتصادی غروب 
یکشــنبه )2۷فروردین( وارد »عشــق آباد« پایتخت ترکمنستان شد و در بدو 
ورود مقامات ارشد ترکمنستان به همراه سفیر جمهوری اسلامی در عشق آباد 

از ظریف استقبال کردند.
سفر وزیر خارجه ایران به ترکمنستان و پس از آن به گرجستان و قرقیزستان 

بنا به دعوت وزرای خارجه کشورهای مذکور صورت گرفته است.
وزیر امور خارجه کشورمان صبح دیروز )دوشنبه( با »قربانقلی بردی محمد 
اف« رئیس جمهور این کشــور دیدار و گفت و گو کرد. در این دیدار صمیمانه 
در خصوص مســائل دو جانبه، منطقــه ای و بین المللی گفت وگو و تبادل نظر 

صورت گرفت.
طرفین همچنین با تاکید بر حسن همجواری، مشترکات تاریخی، سیاسی 
و فرهنگی دو کشــور بر روابط مستحکم 25 سال گذشته و گسترش هر چه 

بیشتر در آینده بر اساس منافع دو کشور و مصالح منطقه ای تأکید کردند.
گســترش و تعمیق همکاری ها در خصــوص حمل و نقل، ترانزیت ریلی، 
هوایی، زمینی، انتقال انرژی و سوآپ گاز، مسائل امنیتی، فرهنگی و اقتصادی 

نیز از دیگر محورهای گفت وگوها بود.
بــه گزارش فارس، در این ســفر یک هیئت اقتصــادی از بخش دولتی و 

خصوصی وزیر امور خارجه ایران را همراهی می کنند.
این سفر به دلیل برگزاری مراسم بیست و پنجمین سالگرد برقراری روابط 
سیاسی بین جمهوری اسلامی ایران و این کشورها از اهمیت خاصی برخوردار 
اســت. ایران از اولین کشــورهایی بود که استقلال این کشورها را به رسمیت 
شــناخت و متعاقبا بعد از برقراری روابط سیاســی با آنها، نسبت به تاسیس 

سفارت در این کشورها اقدام کرد.
وزیر خارجه ایران در اولین مقصد ســفرش به ســه کشور آسیای میانه و 
قفقاز غروب یکشــنبه )2۷فروردین( وارد عشق آباد شد و در ادامه این سفر به 

گرجستان و از آنجا به قزاقستان سفر خواهد کرد.
رئیس  هیئت مرکزی نظارت خبر داد

رد صلاحیت ۹ درصد داوطلبان انتخابات شوراها 
توسط هیئت های اجرایی

رئیس  هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات شــوراها با بیان اینکه 
9 درصد از داوطلبان انتخابات شــوراها در شــهرهای کشور توسط 
هیئت های اجرایی ردّ صلاحیت شــدند، گفت: 31 فروردین اسامی 
داوطلبان تأیید یا ردّ صلاحیت شده تحویل فرمانداری ها و بخشداری ها 

می شود.
محمد محمودی شاه نشین نماینده شهریار و رئیس هیئت مرکزی نظارت 
بر انتخابات شــوراهای اسلامی شــهر و روستا در گفت وگو با فارس با اشاره 
به روند بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات شوراها در هیئت های اجرایی، 
اظهار داشت: حدود 9 درصد از داوطلبان انتخابات شوراها در شهرهای کشور 
توسط هیئت های اجرایی ردّ صلاحیت شدند و در روستاها نیز بین یک الی 
دو درصد از داوطلبان انتخابات شوراهای روستاها از سوی هیئت های اجرایی 

ردّ صلاحیت شدند.
وی با بیان اینکه پرونده های داوطلبان انتخابات شــوراهای اسلامی شهر 
و روســتا تحویل هیئت های نظارت شــده اســت، افزود: هیئت های نظارت 
شهرستان ها ۷ روز فرصت دارند نسبت به بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا اقدام کنند که این فرصت آنان از 2۴ فروردین 

آغاز شده و 30 فروردین 96 به اتمام می رسد.
رئیس  هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در 
پایان خاطرنشان کرد: از 3۱ فروردین 96 اسامی داوطلبان تأیید یا رد صلاحیت 
شده تحویل فرمانداری ها و بخشداری ها می شود تا به اطلاع داوطلبان برسد، 
افرادی که ردّ صلاحیت شدند، از 3 اردیبهشت فرصت دارند برای شکایت به 

هیئت های نظارت استان یا شهرستان مراجعه کنند.
چمران خبر داد

قالیباف برای حضور در تبلیغات ریاست جمهوری 
به مرخصی می رود

رئیس شورای شــهر تهران گفت: شهردار تهران برای حضور در 
تبلیغات ریاست جمهوری، از شورا مرخصی خواهد گرفت.

مهدی چمران در گفتگو با مهر، با اشاره به ثبت نام محمدباقر قالیباف 
شــهردار تهران در دوازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اظهار 
کرد: حضور وی به عنوان یکی از کاندیداها منعی از نظر قانونی ندارد.

وی ادامه داد: قالیباف همچنان می تواند به عنوان یکی از کاندیدای 
انتخابات ریاست جمهوری و همچنین شهردار تهران باشد.

رئیس شورای شهر تهران در پاسخ به این پرسش که وضعیت شهردار 
تهران در زمان تبلیغات ریاســت جمهوری چه خواهد شد؟ گفت: در 
این زمینه نیز قانون مشخص کرده است و وی می تواند برای حضور در 
استان ها و شهرستان ها، از مرخصی استفاده کند.چمران تصریح کرد: 
قطعاً شــهردار تهران به قوانین و قانون مسلط است و قبل از هر گونه 
کار تبلیغاتی، در حوزه ریاست جمهوری مرخصی اشاره شده را از شورا 

درخواست خواهد کرد.


